
Het zal je kind maar wezen…. 

 

We hebben 2 moties ingediend. De directe aanleiding is de raadsbrief waarin wordt 

aangekondigd dat het contract met Horizon niet voor 1 maar voor 2 jaar wordt verlengd. 

 

Dit hele dossier ligt politiek gevoelig. Dit begon eind 2018. De aanbesteding jeugdzorgplus 

werd gewonnen door horizon. Horizon, die geen gebouwd, geen personeel en geen netwerk 

had in noord Holland noord. Maar ogenschijnlijk een zeer aantrekkelijk en innovatief aanbod 

m.b.t. het plan van aanpak op de jeugdzorgplus. Een subgunningscriterium wat voor 40% 

werd meegewogen. 

 

Voorzitter, tijdens de presentatie die horizon voor de raadsleden van de 7 Westfriese 

gemeenten in het Postkantoor hield, zat ik naast de wethouder. 

Zoals u van ons gewend bent hadden we ons ingelezen en goed speurwerk verricht. Het 

vernieuwende concept Jouwzorg was een niet beproefd en experimenteel concept. Ik kon 

destijds een evaluatie vinden van 3 gezinnen waarbij het bij 2 niet lekker ging. Ik heb de 

voorlichtster van Horizon daar kritisch op bevraagd. Het antwoord was niet bevredigend .  

Ik heb haar ook gevraagd naar de fase 2. En ook hier kon ze niet goed aangeven hoe dit 

precies zou gaan verlopen. Waren de kosten voor Horizon of voor de gemeente. Wat als er 

geen plaatsingsmogelijkheden zouden zijn voor de jongeren buiten de gesloten instelling. 

Mijn vragen waren destijds te kritisch want wethouder  van der Ven van Hoorn greep in. 

Maar voorzitter, mijn wethouder zei tegen me, goede vragen Margreet blijf ze stellen. 

 

Dat namen wij als fractie van de SP ons ter harte. We hebben ons nog meer verdiept in de 

jeugdzorgplus. Maar in het kader van 2 weten meer dan 1 ook de samenwerking binnen de 

regio Noord-Holland Noord opgezocht. We begonnen met een groepje maar zijn inmiddels 

met velen.  

We vielen van de ene verbazing in de andere. Ons onderzoek leveren meer vragen op dan 

antwoorden. Wij brachten als een groep een discussiestuk naar de raden. Wel of niet 

aanbesteden, wat kan wel en wat kan niet. Onder het motto Kinderen zijn geen pak koffie 

weet u nog. 

 

Het zat onze fractie niet lekker.  

In maart  2019 heeft de SP een motie ingediend. Aangenomen met 15 voor 2 stemmen van 

D66 tegen. Voorzitter, daarin is gevraagd om de raad middels voortgangsrapportages op de 

hoogte te houden van de ontwikkelingen in de jeugdzorgplus in onze regio teneinde de raad 

de kans te geven hier zo nodig tijdig op bij te sturen. Wij hebben ze niet gekregen, niet 

gezien. Waarom niet.  

 

In mei kwam de evaluatie naar de raad over het eerste jaar Horizon. Vele  doelen waren niet 

behaald, er kon niet over gerapporteerd worden of er waren geen gegevens over bekend. 

De evaluatie besloeg een periode van februari 2019 tot februari 2020. Hoe het er nu mee 

staat?  

We weten het niet. Dus op basis waarvan ligt er nu een verlenging van de opdracht voor  2 

jaar. Het is ons een volstrekt raadsel. Voorzitter ik heb regelmatig met de portefeuillehouder 

over de jeugdzorg gesproken. Ik had het idee dat we niet ver bij elkaar vandaan zitten. Dat 

maakt deze verlenging nog onbegrijpelijker. Waarom kwam de portefeuillehouder hierover 

niet naar de raad.  



 

Ik heb het boek van Hélène van beek over de jeugdzorg gelezen. We hebben haar ook 

gesproken. Vooralsnog was ze van plan om een paar A4 tjes te schrijven over de 

aanbesteding. Het werd een derde van het boek. Hélène van Beek is een gedegen 

onderzoeksjournalist. Ze heeft onderzoek gedaan bij o.a. Argos en Zembla. Alles wat in het 

boek staat kan ze onderbouwen. Ik raad u aan om het boek te lezen. Het is ontluisterend. 

 

Mede een reden om deze moties in te dienen, de een voor onafhankelijk onderzoek naar de 

gang van zaken rondom de aanbesteding. Is er geen vooronderzoek gedaan naar het 

innovatieve concept? Waarom niet? Als ik de ene pilot kon vinden waarom u niet?  

 

De andere motie om een onafhankelijk onderzoek te doen naar de zorg voor de kinderen.  

Want waren dit alleen de mooie woorden op papier? Hoe is het gesteld met de zorg, met de 

behandeling, met de veiligheid. Met fase 2? 

We moeten het weten als raadsleden. We zijn hiervoor verantwoordelijk.  

 

Het zal je kind maar wezen ….je zal het kind maar zijn. 


